
 وداع تلخ پرسپولیس 
با لیگ قهرمانان آسیا

تیم فوتبال پرسپولیس که امیدوار بود با پیروزی برابر 
الدحیل قطر صعودش به مرحله بعدی لیگ قهرمانان آسیا 
را قطعی کند، با قبول شکس��تی تلخ در ورزشگاه آزادی 
از دور مس��ابقات کنار رفت. تیم های فوتبال پرسپولیس 
و الدحیل در هفته پایانی مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
آسیا ۲۰۲۳ ش��امگاه سه شنبه ۱۴ آذر از ساعت ۱۹:۳۰ 
در ورزش��گاه آزادی به مصاف هم رفتند که این بازی در 
پایان با نتیجه ۲ بر یک به سود الدحیل به پایان رسید. 
شهاب زاهدی در دقیقه ۶ توانست تنها گل پرسپولیس 

را به ثمر برساند.

خبر

گزارش

ورزشی

مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی کشور 
در جدیدترین مصاحبه خود می گوید:  در فاز اول قرار بود ۳۰۰ 
میلیارد تومان سازمان برنامه و بودجه در اختیار ما قرار دهد که 
تقریبا ۱۰۰ میلیارد را دریافت کردیم. مهیار عسگریان دیروز با 
تارنمای این نهاد مصاحبه ای را انجام داد و برای نخستین بار از 
اعداد واقعی که بازسازی ورزشگاه آزادی احتیاج دارد، سخن 
به میان آورد. وی در مقدمه درباره وضعیت بازسازی ورزشگاه 
آزادی عنوان کرد: جا دارد تشکر ویژه ای از مخبر، معاون اول 
رئیس جمهور و تیم مدیریتی او داشته باشم. زمانی که بازسازی 
آزادی استارت خورد و مطالبات مردم این بود که آزادی دوباره 
به چرخه بازگردد، چون مدتی از چرخه خارج شده بود، تقریبا 
بودجه س��ال بسته شده بود و بودجه ای برای بازسازی وجود 
نداشت. با نگاه ویژه مخبر و تیم مدیریتی او و جلساتی که با 
سازمان برنامه گذاشتند قرار شد در ۳ فاز اعتبار مضاعفی به 
ما بدهند. بحث اعتبارات، بحث محدودیت منابع است، مخبر با 

نگاه ویژه ای که به این موضوع داشت در فاز اول ۱۰۰ میلیارد 
تومان بودجه تخصیص داد تا سکوها به اتمام برسد. من بارها 
گفته ام در کار اجرایی کم و کاس��ت وجود دارد اما مهم این 
است که قسمت پر لیوان را ببینیم و برای ادامه راه کمک کنیم 
که کار انجام شود. مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشی ادامه داد: فشردگی بازی های لیگ سبب شد برای نصب 
سکوها با تاخیر مواجه شویم، به دلیل اینکه هر بازی که برگزار 
می کنیم کارگاه را جمع و دوباره تجهیز می کنیم و این سبب 
می شود زمان را از دست بدهیم. ماه های گذشته هر 5-۴ روز 
یک بازی داش��تیم و این مساله سبب می شد کارگاه را جمع 
و دوباره تجهیز کنیم. امیدوارم بر اس��اس قولی که س��ازمان 
لی��گ به ما داده، از دی یک ماه زمین را در اختیار بگیریم تا 
س��کوهایی را که نیاز به تجهیزات خاصی دارند و نمی توانیم 
از جرثقیل های موجود اس��تفاده کنیم، نصب و فاز دوم را با 
حمایت مخبر و تیم مدیریتی اش و با تخصیص بودجه آغاز و 

صندلی ها را خریداری و نصب کنیم و به بهره برداری برسانیم. 
عسگریان در پاسخ به این پرسش که روند بازسازی استادیوم 
آزادی چه زمانی به اتمام می رسد؟ اظهار داشت: اگر سازمان 
لیگ استادیوم را به ما تحویل بدهد و بودجه صندلی ها تامین 
شود، قبل از سال قطعا بهره برداری می شود. وی گفت: آزادی 
در حال بازسازی است و در جریان بازسازی بازی ها نیز برگزار 
می شود و نشاط را به جامعه می آورد. می توانستیم همانند سایر 
کشورها زمان برگزاری بازی ها آزادی را تعطیل کنیم اما کمکی 
که مجموعه تیم های مدیریتی دولت به ما دادند س��بب شد 
همزمان دو سوم اس��تادیوم را زیر بار بهره برداری و یک سوم 
را زیر بار بازسازی ببریم. وی در پایان درباره میزان اعتبارات 
پیش بینی شده برای بازسازی آزادی گفت: کل بازسازی تقریبا 
هزار و دویست میلیارد تومان بودجه نیاز دارد که در فاز اول 
قرار بود ۳۰۰ میلیارد تومان سازمان برنامه و بودجه در اختیار 
ما قرار دهد که تقریبا ۱۰۰ میلیارد تومان را دریافت کردیم.

اعلام بودجه لازم برای بازسازی ورزشگاه آزادی به صورت کامل

وع کار با 100 میلیارد تومان شر

بازیکنان تیم فوتبال سپاهان به زیارت خانه خدا رفتند
بازیکنان تیم فوتبال سپاهان پس از دیدار با الهلال به زیارت خانه خدا رفتند. تیم های فوتبال سپاهان و 
الاتحاد در هفته ششم لیگ قهرمانان آسیا شامگاه دوشنبه ۱۳ آذر به مصاف هم رفتند که این دیدار با نتیجه 
۲ بر یک به سود تیم الاتحاد به پایان رسید. پس از این بازی اعضای تیم سپاهان به زیارت خانه خدا رفتند.

با تغییر کادر فنی تیم  ملی کشتی آزاد 
و حضور محسن کاوه به عنوان سرمربی، 
گمانه زنی های��ی درباره حضور برخی مربیان در کادر فنی 
این تیم مطرح شده که هنوز فدراسیون تصمیمی درباره 
آن نگرفته است. پس از استعفای ناگهانی پژمان درستکار 
از هدایت تیم  ملی کش��تی آزاد، در فاصله 8 ماه مانده به 
المپیک پاریس و س��پردن نیمکت تیم  ملی به محس��ن 
کاوه، صحبت از مربیانی که قرار اس��ت به تیم  ملی اضافه 
شوند، بالا گرفته است. یکی از انتقادهای همیشگی اهالی 
کشتی به تیم پژمان درستکار، مربیانی بودند که در کنار 
او کار می کردن��د. اهالی کش��تی معتقد بودند آنها تجربه 
لازم را ندارن��د و باید درس��تکار افرادی را به عنوان مربی 
انتخاب کند که از نظر فنی و تجربه یک س��ر و گردن از 
ملی پوشان بالاتر باشند، حالا همین موضوع باعث شده با 
روی کار آمدن کاوه صحبت از دستیاران او بالا بگیرد. در 
حال حاضر برای حضور در تیم  ملی کشتی آزاد، صحبت 
از سیدمراد محمدی، صادق گودرزی، غلامرضا محمدی، 

اکبر فلاح و علیرضا رضایی به میان آمده اما کاوه هنوز به 
صورت رسمی با رئیس فدراسیون جلسه تشکیل نداده و 
به همین خاطر اس��امی این افراد در حد گمانه زنی است. 
کاوه پیش از اینکه مس��ؤولیت تیم  ملی بزرگس��الان را بر 

عهده بگیرد، سرمربی تیم جوانان بود و این تیم قهرمانی 
در جهان را هم با این مربی به دست آورد. احسان امینی 
به عنوان مربی در تیم جوانان، با کاوه همراه بود اما مدتی 
بعد به تیم بزرگسالان اضافه شد. امینی هم به عنوان مربی 

یکی دیگر از اسامی مطرح شده است. گفته می شود علیرضا 
دبیر، رئیس فدراسیون کشتی تاکید دارد همان کادر فنی 
قبلی )احسان امینی و اباذر اسلامی( به عنوان مربیان تیم 
در کنار کاوه کار را ادامه دهند، چرا که این افراد ۲ س��ال 
اس��ت در کنار تیم  ملی اند و شناخت خوبی از ملی پوشان 
دارند. به هر شکل در جلسه ای که قرار است در چند روز 
آینده برگزار شود، کاوه گزینه های مورد نظر خود را اعلام 
و در رابط��ه با تی��م  ملی تصمیم گیری خواهد کرد. ضمن 
اینکه یکی از موضوعات جلس��ه کاوه با رئیس فدراسیون 
کش��تی تعیین تکلیف درباره تیم جوانان است که هدایت 
این تیم باید به ش��خص دیگری واگذار شود. ملی پوشان 
آزادکار کش��ورمان با مسابقات قهرمانی کشور وارد چرخه 
انتخابی خواهند شد، این رقابت ها ۲۲ تا ۲۴ آذر به میزبانی 
س��اری برگزار خواهد ش��د و پس از آن کشتی گیرانی که 
بتوانن��د دوبن��ده تیم  ملی را از آن خود کنند، مس��ابقات 
 کس��ب س��همیه المپیک و بازی های پاری��س را پیش رو

دارند.

بررسی همه گزینه های احتمالی برای کادر فنی تیم  ملی کشتی آزاد

چشم انتظار  یاران کاوه
گزارش

ی��ک اتفاق تکراری برای فوتب��ال ایران که گویا نمی خواهد 
در خرید بازیکنان خارجی و تسویه مالی در زمان مقرر، فکری 
عاج��ل کند. پرس��پولیس که خودش این روزها با مش��کلات 
شدید مالی دست به گریبان است، طی یک محکومیت قضایی 
در دادگاه فیفا مجبور ش��د مبلغی بیش از یک میلیون یورو را 
به یکی از بازیکنان ذخیره اش که ملیت کروات دارد بپردازد اما 
همان بازیکن بعد از گرفتن پولش )البته پس از ش��کایت( که 
در ازای بازی نکرده بود، اس��توری تلخی را خطاب به هواداران 

پرسپولیس منتشر کرد.
او زمان مدیریت محمدحس��ن انصاری ف��رد در صورتی که 
بازیک��ن ذخیره درون دروازه به ش��مار می رفت، ناگهان موفق 
شد ابتدا قرارداد ۱۰۰ هزار یورویی خود را تبدیل به قرارداد ۳ 
ساله با مبلغ مجموعا یک میلیون یورو کند. یعنی سالی ۳۳۰ 
هزار یورو با پرس��پولیس قرارداد بست اما در سال دوم بی آنکه 
بازی کند، به علت نرسیدن پول قرارداد در زمان مقرر، شکایت 
کرد و به زادگاهش بازگش��ت. طبق معمول دادگاه ورزش هم 

رای به محکومیت پرسپولیس داد. 
حواشی اخیر بوژیدار رادوشوویچ بار دیگر یک حقیقت تلخ 
را ثابت کرد. بوژیدار رادوشوویچ یکی از عجیب ترین پدیده های 
چند سال اخیر فوتبال ایران است. دروازه بان کرواتی که زمان 
س��رمربیگری برانکو ایوانکوویچ به پرس��پولیس پیوست و ابتدا 
قرار بود نقش یک دخیره ارزان قیمت را برای این تیم ایفا کند 
ولی حالا به یکی از گران ترین محکومیت های تاریخ این باشگاه 
تبدیل شده است. رادوشوویچ اگرچه ایرانی نبود ولی رگ خواب 
هواداران پرسپولیس را به خوبی پیدا کرد و با رفتارهای خاص 
و درگیری های گاه و بیگاه با نیمکت تیم های رقیب توانست در 
ایران به محبوبیت برسد؛ محبوبیتی که باعث شد پس از جدایی 
علیرضا بیرانوند، با او قرارداد ۳  س��اله ای به ارزش بیش از یک 
میلیون دلار امضا شود که سرآغاز تمام مشکلات و دردسرهای 

پرسپولیس بود.
رادوش��وویچ ک��ه از همان ابتدا هم مش��خص بود در حد و 

اندازه های پیراهن ش��ماره یک پرسپولیس نیست، از نخستین 
فرصت استفاده کرد و وقتی پولش را به موقع نگرفت قراردادش 
را فسخ کرد و به کشورش بازگشت. ادامه ماجرا هم که از اول 
مشخص بود؛ محکومیت پرسپولیس و جریمه سنگین در فیفا 
که تا همین حالا ادامه داشته و گلر کروات حتی در حد دیرکرد 
پولش هم حاضر به تخفیف نشد. اتفاقی که مشابه آن از طرف 
اس��تراماچونی هم رخ داد و سرمربی ایتالیایی که استقلالی ها 

برایش تجمع برگزار کرده بودند هم یک یورو تخفیف نداد.

مواردی چون رادوشوویچ و استراماچونی درس بزرگی برای 
ه��واداران فوتبال در ایرانند که بی خود و بی جهت خام اداهای 
بازیکنان و مربیان نش��وند و پش��ت تیم ش��ان را خالی نکنند. 
رادوشوویچ که  امروز با استوری هایش به پرسپولیسی ها توهین 
می کن��د، روزگاری نماد تعصب جعل��ی  بود و هواداران با لقب 
»رادوی دل ها« او را در حد یک گلر کلاس جهانی بالا برده بودند. 
اتفاقات مربوط به افرادی چون اس��تراماچونی و رادوشوویچ بار 
دیگر این حقیقت تلخ را ثابت کرد که حضور مربیان و بازیکنان 

خارج��ی در فوتب��ال ایران تنها برای درآمدزایی اس��ت و هیچ 
دلیل دیگری ندارد. البته مقصر اصلی این ماجراها نه هواداران 
که مدیرانی هس��تند که چنین قراردادهایی با بازیکنان درجه 
چندم امضا می کنند تا آنها بتوانند بدون کوچک ترین زحمتی 
معادل درآمد چند سال خود را از تیم های ایرانی بگیرند. همان 
مدیرانی که پول کت و ش��لوار و جوراب ش��ان را هم از حساب 
پرسپولیس برمی داشتند ولی اکنون مقابل بزرگ ترین ضرر تاریخ 

باشگاه سکوت کرده اند.

به بهانه جریمه سنگین پرسپولیس توسط رادوشوویچ که بدون حضور در این تیم یک میلیون یورو غرامت گرفت
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گزارش کامل از مجمع کمیته ملی المپیک
بحث اصلی  بر سر حقوق المپین ها

پنجاه ودومین مجمع عمومی کمیته ملی المپیک 
صبح دیروز به ریاس��ت محمود خسروی وفا و حضور 
کامل اعضا برگزار ش��د. قرار بود کیومرث هاش��می، 
وزیر ورزش هم در این جلس��ه حضور داشته باشد اما 
به خاطر جلس��ه کاری غایب بود. در آغاز این مجمع 
محمود خس��روی وفا اع��لام کرد کیومرث هاش��می 
در جلس��ه ف��وری حض��ور دارد. وی همچنین تاکید 
کرد: هی��ات اجرایی انگیزه زیادی ب��رای کار دارد. با 
انرژی مضاعف کار را ش��روع کردم و از نظر حجم کار 
قابل قیاس با کمیته ملی پارالمپیک نیس��ت. پس از 
صحبت های رئیس کمیته ملی المپیک، س��یدمناف 
 هاش��می به قرائت دس��تور جلس��ه پرداخ��ت. زهرا

اینچه درگاهی رئیس پیشین فدراسیون ژیمناستیک 
از اف��راد حاضر در مجمع ب��ود. او در حالی به عنوان 
رئیس این فدراسیون در مجمع حاضر شد که کمیته 
مل��ی المپیک ابتدا عابد حق��دادی، رئیس فعلی این 
فدراس��یون را به مجمع دعوت کرده بود اما در ادامه 
دعوتنامه خود را برای رئیس مورد تایید فدراس��یون 
جهانی فدراس��یون جهانی ژیمناس��تیک ارسال کرد. 
دبی��رکل کمیته مل��ی المپیک در ادامه گزارش��ی از 
حضور کاروان ایران در بازی های آس��یایی ارائه کرد. 
وی با یادآوری اینکه بازی ها به خاطر کرونا با یک سال 
تاخیر آغاز ش��د، مروری بر بیانات مقام معظم رهبری 
مبنی بر اعزام ورزش��کاران مدال آور و رشته هایی که 
ش��انس مدال دارند، داش��ت. در ادامه کلیپی از فایل 
صوتی ش��هید حججی پخش ش��د تا اینگونه فضای 
مجمع عمومی کمیته ملی المپیک عطر و یاد ش��هدا 
را به خود بگی��رد. رئیس کمیته ملی المپیک با بیان 
اینکه حس��ن یزدانی و هانیه رس��تمیان ۱5 میلیون 
می گیرند اما حسن چون سوابق مدال آوری دارد، ۳5 
میلی��ون تومان خواهد گرفت، تصریح کرد: تا س��قف 
۲۰۰ میلیون تومان حقوق می دهیم. اگر در سنجش ها 
هم ورزش��کاران نتایج خوبی بگیرند، ۲۰ میلیون هم 
بیش��تر می گیرند. برای اخذ هر مدال مسابقات مورد 
تایی��د کمیته هم ۴۰ میلیون و ارزیابی ها ۴۰ میلیون 
پرداخت می شود. روند فنی و تمرینات رضایت بخش 
هم افزایش حقوق درپی دارد. فعالیت های فرهنگی و 
اخلاقی هم افزایش حقوق را به همراه خواهد داش��ت. 
اگر ورزشکاری پیش بینی نشده بود ولی مدال طلای 
المپی��ک گرف��ت، حق��وق ۲۰۰ میلیون��ی می گیرد. 
زه��را نعمتی نماین��ده ورزش��کاران در مجمع بعد از 
صحبت های خسروی وفا پرسشی درباره زمان پرداخت 
حقوق ورزش��کارانی که در فاصله نزدیک به المپیک 
کسب سهمیه می کنند، مطرح کرد. خسروی وفا در این 
زمینه توضیح داد که پرداختی به همه ورزشکاران از 
آذرماه صورت خواهد گرفت. در ادامه مهدی علی نژاد 
درب��اره پرداخت حقوق به ورزش��کاران صحبت های 
انتقادی - پیشنهادی را مطرح کرد و اینکه معیارهای 
فرهنگی برای همه ورزش��کاران یکس��ان نیست. وی 
تاکی��د کرد ک��ه در پرداختی به ورزش��کاران یا باید 
گذشته نگو بود یا آینده نگو و به فکر اختلاف نظر میان 
ورزشکاران هم باشیم. خسروی وفا در پاسخ گفت که 
موضوع در هیات اجرایی دوباره بررسی خواهد شد اما 
ملاک ما پرداخت در ش��أن برای ورزشکار است. همه 
دنی��ا روی کیفیت تمرکز دارند، بس��ته های ما طوری 
اس��ت که پرداختی به ورزشکاری که برای طلا تلاش 
می کند با ورزشکار نقره فرق دارد. با همه اینها مجدد 
موض��وع را در هیات اجرایی مطرح می کنیم. در ادامه 
مجمع فروتن نماینده سازمان بازرسی با اشاره به مرکز 
حکمی��ت و داوری ورزش و اینکه وجود این مرکز در 
ورزش مغفول مانده است، گفت: در ۹ کشور این مرکز 
تاس��یس شده اس��ت، در ایران هم پیشنهاد شده این 
مرکز با همکاری فدراسیون ها تشکیل شود. اساسنامه 
هم ۳ ماه بعد از تشکیل توسط هیات اجرایی بررسی 
و تصویب شود. علیرضا دبیر نسبت به این مساله انتقاد 
ک��رد و گفت: جای مطرح کردن این موضوع در اینجا 
نیس��ت، اساسنامه هم نباید در هیات اجرایی بررسی 
ش��ود، خواهش��م این اس��ت اصلا اینجا مطرح نشود، 
فدراسیون ها خودشان کمیته انضباطی دارند، چرا هر 
کس��ی قدرت دارد می خواهد قدرتش را بیشتر کند، 
کمیته کمیس��یون دارد. در ادامه محمود خسروی وفا 
نسبت به صحبت های دبیر توضیح داد اما مانیتورهایی 
ک��ه تصاویر مجمع را پخش می کردن��د صدا را قطع 
کردند. هادی ساعی هم صحبت هایی را مطرح کرد اما 
 صدای او هم قطع شد. صحبت های زهرا اینچه درگاهی

اما پخش شد. او انتقاد دبیر را تایید کرد و گفت: بهتر 
اس��ت هر فدراس��یون خودش یک کمیسیون داشته 
باش��د و در مواقع لزوم با کمیسیون اخلاق کمیته در 

ارتباط باشد.


